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Obiectul interpelării: Eradicarea șpăgii din sistemul sanitar românesc

Un studiu publicat de Federația “Solidaritatea Sanitară” privind salarizarea din sistemul sanitar 

românesc, efectuat pe un eșantion reprezentativ de 2.376 de angajați din sănătate, relevă faptul că 

valoarea medie a plăților informate în cazurile de condiționare a actului medical în România este 

de 424 de lei (aproximativ 95 de euro). Cei care beneficiază de aceste plăți informale sunt în 

majoritatea cazurilor, medicii și asistenții medicali.

Principala problemă cu care se confruntă sistemul sanitar românesc este prezența corupției în 

unitățile medicale, unde pacientul care solicită asistență medicală este nevoit să ofere șpagă 

începând de la poarta unității medicale și până în sala de operații.

Ați declarat că șpaga din sistemul sanitar românesc nu poate fi eradicată: “Eu cred că șpaga, în 

genere, nu poate fi eradicată de mâine că vrem noi să o eradicăm. Ea trebuie să facă parte dintr- 

un program amplu și complex”, dar într-un alt context ați promis, că până în 2016 românii nu vor 

mai trebui să dea șpagă la medici, pentru a beneficia de servicii medicale de calitate.

Având în vedere faptul că acest studiu a evidențiat valoarea medie a șpăgii pentru actul medical 

condiționat, vă rog să-mi precizați, dacă aveți în vedere elaborarea unei strategii de ameliorare a 

acestui fenomen pentru anul 2014 și revizuirea sistemului de salarizare pentru medici și asistenții 

medicali, în vederea dezvoltării și modernizării sistemului de sănătate românesc.

Solicit răspuns scris.

Cu deosebită considerație,

SENA TOR de Bacău,


